
Een ‘GOEDE’ week 
 

Het wordt een heel speciale ‘goede week’. Het coronavirus verbiedt ons samen te komen in een 
kerk. Vieringen zullen wel kunnen gevolgd worden via internet en op sommige televisiezenders. 
Meer dan ooit zal de ‘goede week’ een persoonlijke beleving zijn, voor wie er voor open staat. Dit 
artikel wil daartoe bijdragen. 

 
Palmzondag 
 

Jezus wordt getekend als Messias, als koning. Hij is wel een koning zonder macht. ‘Hij is 
zachtmoedig en rijdt op een ezelin, op een veulen, het jong van een lastdier’, vertelt het evangelie. 
Machtige koningen rijden op een paard. Jezus wordt erkend als een koning in eenvoud en 
nederigheid. Hij zet de dingen niet naar zijn hand uit eigenbelang, zoals mensen met macht dat 
vaak doen. Hij is een dienaar die vertrouwen heeft in het echte leven voor alle mensen. 
 

Verder lezen we in het evangelie van Matteüs: De talloze mensen die voor hem uit liepen en 
achter hem aan kwamen, riepen luidkeels: ‘Hosanna voor de Zoon van David! Gezegend hij die 
komt in de naam van de Heer. Hosanna in de hemel!’  ‘Hosanna’  is geen triomfkreet. Het is eerder 
een smeekbede. Letterlijk betekent ‘Hosanna’ immers: ‘kom ons toch helpen!’ 
 

Dat ‘Hosanna’ past uitstekend in de huidige omstandigheden. Het is een smeekbede, niet om te 
vragen dat God alles ineens zou oplossen. Wel om kracht te vinden in onze verbondenheid met 
Hem. 
 

Palmzondag geeft ons daarvoor een mooi teken: de groene palm. Het is nu wel niet het moment 
om palmtakjes rond te delen, maar de symboliek blijft. De palm (in welke vorm ook) blijft altijd 
groen, zolang hij verbonden blijft met de struik of de boom. Een symbool dat ons er aan doet 
denken dat ons leven nooit verloren gaat, door de verbondenheid met God. Daarom kunnen we op 
Palmzondag met een gerust hart het lijdensverhaal van Jezus lezen. 

 
Witte Donderdag 
 

Op Witte Donderdag gedenken en vieren wij twee belangrijke eigenschappen van Jezus: zijn 
dienstbaarheid en zijn manier om leven te delen. 
 

Het verhaal van de voetwassing vertelt over dienstbaarheid. In het Johannesevangelie lezen we 
hoe Jezus zijn leerlingen uitlegt wat Hij met de voetwassing bedoelt: ‘Begrijpen jullie wat ik 
gedaan heb?’ vroeg hij. ‘Jullie zeggen altijd “Meester” en “Heer” tegen mij, en terecht, want dat 
ben ik ook. Als ik, jullie Heer en jullie Meester, je voeten gewassen heb, moet je ook elkaars 
voeten wassen. Je zult gelukkig zijn als je dit niet alleen begrijpt, maar er ook naar handelt.’  Zo 
geeft Jezus een duidelijk voorbeeld van wat Hij ‘gerechtigheid’ noemt. Hij is niet op zichzelf 
gericht. Hij wil andere mensen tot hun recht laten komen. Dat is echte dienstbaarheid. 
 

Hoeveel prachtige voorbeelden zien we in deze dagen van mensen die begrepen hebben wat 
dienstbaarheid is en er ook naar handelen: de mensen in de medische en de verzorgende sector. 
Zij zorgen voor mensen die besmet zijn met het coronavirus, ook al riskeren ze zelf ziek te worden. 
Daarnaast zijn er heel veel mensen die voor anderen in quarantaine zorgen via de telefoon, een 
brief of digitale berichtjes. En of zij dat doen vanuit een gelovige gezindheid of uit louter 
menslievende gedrevenheid, dat doet er niet toe. In hen zien we wat gerechtigheid is. 
 

Op Witte Donderdag wordt er ook verwezen naar het Laatste Avondmaal. Het oudste getuigenis 
daarvan lezen we in de brief van Paulus aan de christenen van Korinthe: Wat ik heb ontvangen en 
aan u heb doorgegeven, gaat terug op de Heer zelf. In de nacht waarin de Heer Jezus werd 
uitgeleverd nam hij een brood, sprak het dankgebed uit, brak het brood en zei: ‘Dit is mijn lichaam 
voor jullie. Doe dit, telkens opnieuw, om mij te gedenken.’  Zo nam hij na de maaltijd ook de 
beker, en hij zei: ‘Deze beker is het nieuwe verbond dat door mijn bloed gesloten wordt. Doe dit, 
telkens als jullie hieruit drinken, om mij te gedenken.’  Om Hem te gedenken, dus. Niet zomaar 
een herinnering, maar gedenken door Jezus’ manier van leven verder te zetten. En dan gaat het 
om het delen van het leven, dat God ons in handen heeft gegeven. Ook al vraagt het delen van 
het levensbrood dat we eerst breken. 



Goede Vrijdag 
 

Dat breken staat meer dan ooit in de aandacht op Goede Vrijdag. Meestal wordt dan het 
lijdensverhaal uit het evangelie volgens Johannes gelezen. Dat is een heel bijzonder verhaal.  
De evangelist blijft niet steken bij de dood van Jezus. Hij kijkt verder. De evangelies zijn immers 
geschreven om het geloof in de verrijzenis te verkondigen. Daarom is het lijdensverhaal van 
Johannes is één grote tocht naar de verheerlijking, het volle leven. De weg naar de dood lijkt wel 
een echte intronisatie: Jezus is de Messias, niet ondanks, maar juist vanwege zijn lijden en zijn 
dood. Daarmee wordt ook beleden dat het ‘leven in al zijn volheid’ sterker is dan de dood. 
Johannes tekent Jezus als degene die lijden en dood heeft overwonnen.  
 

Een voorbeeld. Het sterven van Jezus wordt ingeleid met de woorden: ‘Toen wist Jezus dat alles 
was volbracht.’ In de beschrijving van de goede herder, zegt die herder (Jezus): ‘Niemand neemt 
mijn leven, ik geef het zelf. Ik ben vrij om het te geven en om het weer terug te nemen – dat is de 
opdracht die ik van mijn Vader heb gekregen.’. Zo gebeurt het ook. De dood ‘overvalt’ Jezus niet. 
Hij sterft niet van uitputting. Hij is niet bewusteloos. Heel bewust zegt hij: ‘Het is volbracht’. Zijn 
opdracht is tot een goed einde gebracht, ondanks lijden en dood. ‘Hij boog zijn hoofd en gaf de 
geest.’ Het buigen van het hoofd is geen teken van ultieme berusting in het lot dat Hem overkomt. 
Integendeel, heel bewust beleeft Hij lijden, dood vanuit zijn geloof in de verrijzenis. En dan schrijft 
Johannes: ‘Hij gaf de geest’. De kruisdood lijkt wel meteen Pinksteren. 
 

Maar eerst gaan we Pasen vieren, in het geloof dat het leven dat God ons gegeven heeft, alles 
overwint. De GOEDE week zet ons goed op weg, ook in coronatijden. We kunnen in die dagen 
leren verder te kijken dan lijden en dood. Omdat wij geloven in het leven, dragen wij zorg voor 
elkaar. En als mensen toch bezwijken, blijven wij – ondanks de dood – met elkaar verbonden. 
Goede verbondenheid nu blijft goede verbondenheid na onze dood. 
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